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انتقال س�فارت امريكا از تل آوي�و به بيت المق�دس انتفاضه 
جديدي را رقم خواهد زد. 

محمد ج��واد جمالي نوبندگاني عضو هيئت رئيس��ه كميس��يون 
امنيت ملي و سياست خارجي مجلس شوراي اسلامي در گفت وگو 
با تسنيم، با اش��اره به موضوع انتقال س��فارت امريكا از تل آويو به 
بيت المقدس، گفت: اين انتقال در تضاد با قطعنامه هاي بين المللي 
و نقض آشكار آنهاست. وي با تأكيد بر اينكه فلسطين مسئله اول 
جهان اسلام اس��ت، افزود: ش��هر بيت المقدس جزو مناطق مهم 
مسلمانان است و انتقال س��فارتخانه امريكا از تل آويو به اين شهر، 
احساسات مسلمانان جهان را جريحه دار مي كند و در آينده عواقب 

خطرناكي براي رژيم صهيونيستي خواهد داشت.
 عضو هيئت رئيسه كميسيون امنيت  ملي مجلس، با اشاره به اينكه 
انتقال پايتخت رژيم صهيونيستي به منطقه اي كه ساكنان اوليه آن 
مسلمانان بوده اند باعث ايجاد تنش هاي زيادي مي شود، تصريح كرد: 

انتقال پايتخت رژيم صهيونيستي به بيت المقدس كشورهاي ديگر را 
نيز وارد چالش هاي اساسي مي كند. جمالي با بيان اينكه اقدام امريكا 
قطعاً در آينده به ضرر امريكا و رژيم صهيونيستي خواهد بود، ادامه 
داد: شرايط در آينده به گونه اي رقم خواهد خورد كه شاهد انتفاضه 
جديد باشيم و بس��يج مردمي همان طور كه كار داعش را يكسره 
كرد، ان شاءالله كار صهيونيست ها را نيز يكس��ره مي كند. وي با 
بيان اينكه كشور هاي منطقه در قبال اين موضوع منفعل هستند، 
گفت: پس از اين تصميم مقامات مصري به جاي محكوميت اين 
اقدام امريكا، در جلسه ش��وراي امنيت تنها ابراز تأسف كرده اند.  
نماينده مردم فس��ا در مجلس ب��ا تأكيد بر اينكه س��ازمان هاي 
بين المللي همواره در قبال چنين موضوعاتي با اس��تانداردهاي 
دوگانه برخورد مي كنند، اظهار داشت: سازمان كنفرانس اسلامي 
هيچ زمان موضع گيري ثابت و محكمي نداشته است، بنابراين تنها 

بايد روي محور مقاومت و بسيج مردمي حساب كرد.

رئيس كميت�ه روابط خارج�ي مجلس ب�ا بيان اينك�ه نيكي 
هيلي ب�ا اظه�ارات اخي�رش به دنبال تك�رار نماي�ش كالين 
پ�اول ب�ود، گف�ت: باي�د ب�ا پيگي�ري جناي�ات امري�كا در 
يم�ن، ع�راق و س�وريه ب�ه آنه�ا فش�ار متقاب�ل بياوري�م. 
مرتضي صفاري نطنزي در گفت وگو با مهر، با اش��اره به اظهارات و 
ادعاهاي اخير نيكي هيلي سفير امريكا در سازمان ملل درباره شليك 
موشك هاي ايراني توسط مبارزان يمني به عربستان، اظهار داشت: 
اين يك حركت نمايشي بود كه تصور مي كردند مانند سري قبل كه 
كالين پاول وزير دفاع وقت امريكا در موضوع جنگ عراق راه انداخت، 
اين بار هم مي توانند اين نمايش را به راه بيندازند. وي تصريح كرد: با 
وجود تلاش امريكايي ها اما افكار عمومي آگاه تر از قبل شده و حتي 
دوستان نزديك امريكا نيز اين ماجرا را نپذيرفتند و سخنگوي سازمان 

ملل نيز به طور ضمني اشاراتي داشت كه اين ادعاها صحت ندارد. 
رئيس كميته روابط خارجي مجلس شوراي اسلامي با اشاره به شكست 

امريكايي ها در ماجراي داعش و عصبانيت رژيم امريكا از اين مسئله 
گفت: امريكايي ها به دنبال ضربه زدن به ايران هستند تا عصبانيت شان 
را از بين ببرند، بنابرايان بايد هوشيار باشيم و با اقدام و موضع گيري به 
موقع، توطئه هاي آنها را خنثي كنيم، بايد مراقب باشيم در مقابل هر 

توطئه آنها، حركت متناسب و متقابل را انجام دهيم. 
صفاري خاطرنش��ان كرد: آنچه ام��روز در يمن اتف��اق مي افتد و 
آنچه در سوريه و عراق گذش��ت، همان دستورالعمل امريكايي ها 
بود، امروز شاهديم كه بمباران مردم يمن با تسليحات امريكايي 
صورت مي گيرد و سلاح هاي داعش نيز طبق اسناد موجود همگي 
از امريكا و اروپا به دست آنها رسيده بود. وي تأكيد كرد: در چنين 
ش��رايطي كه آنها با وجود اين كارنامه چنين ادعاهايي را عليه ما 
مطرح مي كنند، ما هم بايد فشار متقابل بياوريم و جنايات آنها در 
منطقه به ويژه يمن را در شوراي امنيت سازمان ملل و ديگر مجامع 

حقوقي بين المللي مطرح و دنبال كنيم.

جمالي: 

بسیج مردمی کار صهیونیست ها را مانند داعش یکسره خواهد کرد
صفاري: 

اقدام نیکی هیلی، تکرار نمایش پاول بود

    کوتاه

توافق هس�ته اي اي�ران و 1+5 نه تنه�ا موجب 
كاه�ش منازع�ات مي�ان اي�ران و غ�رب و 
فش�ارهاي بين المللي عليه كش�ورمان نش�ده 
بلكه خ�ود زمينه ای ب�راي افزاي�ش تهديدات 
عليه جمهوري اس�امي ايران نيز ش�ده است. 
امروز پس از اثبات بدون نتيجه بودن برجام در حوزه 
كاهش تحريم ه��اي ضدايراني، ع��ده اي معتقدند 
چنانچه دولت دونالدترام��پ از برجام كناره گيري 
كند به سود طرف ايراني است، چراكه برجام خود 
به تهديدي عليه منافع اقتصادي سياسي و امنيتي 

جمهوري اسلامي ايران تبديل شده است. 
اين ع��ده معتقدند موض��ع اخير م��ارك دوبوويتز 
مبني بر »نااميدي ترامپ از ع��دم همراهي كنگره 
و اروپا در تغيير برجام ممكن اس��ت باعث شود او از 
برجام خارج ش��ود« تنها يك بازي تبليغاتي دولت 
دونالدترامپ اس��ت، چراكه اتاق فكر دولت ترامپ 
همانند، دولت باراك اوباما سخت معتقد است برجام 
بسياری از اهداف دست نيافتني امريكا در مواجهه با 
ايران را سهل الوصول كرده چرا كه از يك سو برنامه 
هس��ته اي ايران را فريز كرده و از س��وي ديگر مانع 
كاهش تحريم هاي ايران شده و اين فرصت را براي 
ايالات متحده فراهم كرده تا ب��ه بهانه هاي مختلف 

جمهوري اسلامي ايران را تحريم كند. 
امريكايي ها همچنين معتقدند، براس��اس مفاهيم 
به كار رفته در متن برجام هيچ مانعي براي معرفي 
كردن ايران به عنوان تهديدي عليه صلح و امنيت 
منطقه اي ني��ز وجود ن��دارد و به آس��اني مي توان 
پرونده ايران را به بهانه موش��كي و نقض قطعنامه 
2231 به ش��وراي امنيت كش��اند و هزين��ه ايران 
را در عرص��ه بين المللي افزاي��ش داد. مهم تر آنكه 
امريكايي ها معتقدند توافق هسته اي مي تواند رفتار 
ايران را در عرصه منطق��ه اي و بين المللي مديريت 
ك��رده و به اصط��لاح آن را استانداردس��ازي كند، 
كما اينكه از روز امضاي برجام تاكنون دولت ايران 
عضو كنوانسيون هايی شده كه مي تواند هزينه هاي 

بين المللي ايران را افزايش دهد. 
امريكاي��ي همچني��ن معتقدند به واس��طه برجام 
به راحتي مي توان رفتار ايران را به بهانه هاي مختلف 
ضدامنيت بين المللي توصيف كرد و در تريبون هاي 
مختلف عليه ايران شانتاژ رسانه اي به راه انداخت و 

بهتر از گذشته پروژه ايران هراسي را دنبال كرد. 
  سراب وعده ها

همه اين پيامدها در حالي اس��ت كه قبل از امضاي 
توافق هس��ته اي جريان غرب باور در داخل كشور 
مدعي بود ب��ا عقد يك تواف��ق بين المللي مي توان 

منازعات في ما بين ايران و امري��كا را كاهش داد و 
علاوه بر آن تحريم هاي ظالمانه عليه جامعه ايراني را 

لغو و زمينه رشد و پيشرفت كشور را فراهم كرد. 
وعده هاي اقتصادي برجام در حالي از سوي طيف 
وس��يعي از سياستمداران و رس��انه هاي وابسته به 
جري��ان غرب باور تبليغ مي ش��د كه ام��روز دولت 
مجبور است براي كسري بودجه و چندين توجيه 
ديگر، يارانه 30 ميليون نفر از جامعه را قطع، يارانه 
نان را حذف و قيمت بنزين را افزايش دهد تا كشور 

دچار بحران نشود!
امروز 27ماه پس از امضاي برجام به سختي مي توان 
باور كرد كه امريكايي ها به دنب��ال پاره كردن برجام 
باشند؛ برجامي كه تنها يك دستاورد براي كشور به 
همراه داشت و آن اين بود كه بخش هايي از جامعه كه 
حاكميت اسلامي را متهم به تندروي در مقابل نظام 
س��لطه مي كردند و خواهان تعديل روابط با امريكا 
بودند، امروز دريافته اند تعديل انقلابي گري نمي تواند 
آورده اي براي جامعه اسلامي به همراه داشته باشد 
و تنها مسير براي تحقق اهداف جامعه تكيه بر توان 

داخلي و ظرفيت هاي مردمي است. 
از جمل��ه آخرين تلاش ه��اي دول��ت ترامپ براي 
محدودسازي منافع برجامي ايران »ايجاد محدوديت 
براي فروش هواپيما به ايران اس��ت« قانوني كه با 
نقض صريح برجام و به دليل نواقص حقوقي و فني 

برجام در دستور كار امريكايي قرار گرفته است. 
وال استريت ژورنال در همين باره گزارش مي دهد: 
»دولت ترام��پ، رئيس جمه��ور امري��كا در حال 
تدوين راهبردي اس��ت كه ممكن است در فروش 
صدها فروند هواپيماي مس��افربري به ايران توسط 
ش��ركت هاي بوئينگ و ايرباس اخلال ايجاد كند. 
مقام هاي امريكاي��ي مي گويند تي��م ترامپ هنوز 
درباره فروش اين هواپيماه��ا گزينه اي به آنها ارائه 
نكرده اس��ت اما رايزني هاي بين  سازماني در چند 
ماه گذشته بيشتر بر نگراني هاي ادعايي در اين باره 
متمركز بوده كه ايرلاين هاي ايراني ممكن است از 
هواپيماهاي جديد براي انتقال س��لاح و نيروهاي 

نظامي به سوريه استفاده كنند.«
اين رسانه امريكايي مي افزايد: »مقام هاي امريكايي 

و س��اير منابع آگاه مي گوين��د گزينه هايي كه قرار 
است به ترامپ ارائه شوند مواردي نظير ممنوع كردن 
فروش هواپيما، وضع  ش��رايط سختگيرانه   با هدف 
ايجاد وقفه در تحويل هواپيما يا تعلل ورزي در صدور 

مجوزهاي خزانه داري را شامل مي شود.«
  شوی خروج از برجام

اين در حالي اس��ت ك��ه ش��وي امريكايي ها براي 
فش��ار بر ايران در قالب »طرح خارج شدن امريكا 
از برجام« همچن��ان ادام��ه دارد، آن هم در حالي 
ك��ه ايالات متحده توانس��ته مناف��ع حداكثري از 
توافق هسته اي را به دس��ت بياورد؛ دستاوردهايي 
كه به قول باراك اوباما بدون ش��ليك يك گلوله به 
بار نشسته است. واشنگتن تايمز در حالي گزارش 
روز بعد از تصميم ترامپ، كنگره  مي دهد كه »60 
هنوز به تصميم جدي در مورد ايران نرسيده است« 
كه سارا س��ندرز سخنگوي كاخ س��فيد با تأكيد بر 
اينكه »براي كنگره در م��ورد برجام ضرب الاجلي 
تعيين نشده« مي گويد: »هيچ ضرب الاجلي براي 
اقدام كنگره در مورد برجام تا پايان هفته بعد تعيين 

نشده و دولت امريكا هم درخواستي براي ارائه طرح 
بازگرداندن مجدد تحريم ها علي��ه ايران از كنگره 
نداشته است. كاخ سفيد به تلاش و تشويق جهت 
حركت رو به جلو در مورد تغيير برجام در كنگره اين 

كشور ادامه مي دهد.«
  تظاهر به خروج با هدف افزايش فشار

تظاه��ر امريكايي ها ب��ه خارج ش��دن از برجام در 
حالي است كه طيف گس��ترده اي از انديشمندان 
اين كشور در كنار مؤسس��ات تحقيقاتي براساس 
ادله هاي مختلف، برجام را مقدمه اي براي تضعيف 
جمهوري اس��لامي ايران در س��اير حوزه ه��اي 
غيرهس��ته اي و عام��ل ايج��اد محدوديت ه��اي 
وس��يع براي ايران در حوزه منطقه اي و بين المللي 
مي دانند، به عن��وان نمونه انديش��كده كارنگي در 
گزارش��ی مبس��وط با همين عنوان تأكيد مي كند 
كه برجام حافظ منافع امريكاس��ت و بايد همچنان 
حفظ شود، اين انديش��كده در مطلبي به قلم برنز 
و »ميش��ل فلورني« از مقامات ارش��د پنتاگون در 
دولت اوباما، اش��اره مي كند: »برجام، هرچند بايد 
حفظ و به صورتي مؤثر اجرا ش��ود ام��ا نبايد پايان 
مس��ير ديپلماتيك با ايران باش��د. اين فقط آغاز و 
سنگ بنايي براي راهبردي گسترده تر و بلندمدت تر 
جهت ممانعت از دستيابي ايران به سلاح هسته اي 
و كاهش مهار رفتار تهديدآميز ايران - از زرادخانه 
رو به رشد موشك هاي بالستيك گرفته تا استفاده 
خطرناك اين كش��ور از نايبان منطق��ه اي و نقض 

حقوق بشر در داخل كشور - است.«
اين انديش��كده در اين مطلب افزايش فش��ارها به 
جمهوري اسلامي ايران و بد اجراكردن برجام توسط 
امريكا را از جمله راهكارهاي مؤثر دانسته و در بخش 
ديگري تأكيد مي كند : »تعامل ايالات متحده با ايران، 
به همراه فش��ار به عنوان يك مكم��ل، براي انتقال 
پيام هايي روشن، ممانعت از تداخل فعاليت ها، رفع 
تنش در صورت بروز، يافتن راهكارهاي ديپلماتيك 
براي مسائل منطقه اي و هسته اي، نمايش عقلانيت 
به شركاي ايالات متحده و نيروهاي عملگرا در داخل 
ايران و ايجاد مشوق براي ايران جهت محدودكردن 
فعاليت ه��اي نگران كننده منطقه اي و هس��ته اي، 

مسئله اي ضروري است.«
آنچه مهم مي باش��د اين مسئله اس��ت كه برجام 
توانسته بسياري از اهداف امريكايي را در مواجهه با 
ايران محقق كند و به همين دليل تظاهر امريكايي ها 
به خروج از برجام با هدف امتيازگيري بيشتري از 
ايران و تن دادن ب��ه مذاكرات غيرهس��ته اي بايد 

تفسير شود.

پس از پايان ضرب الاجل كنگره هم دولت ترامپ عاقه ای به خروج از برجام نشان نمی دهد

شوی خروج از برجام برای امتیازگیری از ایران

 

   فرافكني مشاور روحاني درخصوص پشيماني از دولت
حسام الدين آشنا در توئيتي با اشاره به بحث پويش پشيماني 
از روحاني با فرافكني درخصوص عملكرد دولت يازدهم به 
صورت تلويحي اين پروژه را تلاش طرفداران رئيس جمهور 
سابق عنوان كرد. وي در توئيت خود نوش��ت: پويش فرمايشي پشيماني با 
پشتيباني كساني شكل گرفت كه بايد در مورد كارهاي كرده و نكرده خود به 

تك تك مردم ما پاسخگو باشند. 
  گايه وزير آموزش و پرورش از بودجه 97

موج انتقاده��ا از بودجه س��ال 97 ب��ه ميان دولتي ه��ا نيز رس��يد و وزير 
آموزش و پرورش در توئيتي در انتقاد از اين مس��ئله نوشته است: ساختار و 
رويه هاي سنتي و عادت به روزمرگي در آ.پ از سويي و مشكلات ابتدايي مانند 
تأمين هزينه هاي آب و برق از ديگر سو، اين نهاد را از پرداختن به موضوعات 
اساسي مانند كيفيت بخش يادگيري و آموزش مهارت هاي زندگي و مفاهيمي 

چون تفكر، خلاقيت، صبوري و تحمل ديگران بازداشته است. 
  ديگر شهرداری مقصر نيست!

فضه  سادات حسيني يكي از مجريان تلويزيوني با اشاره به انتقادهاي سياسي 
درخصوص آلودگي هوا و س��كوت منتقدان فعلي در توئيتي نوش��ت: شما 
يادتون نمياد! تا پارسال، اين موقع ها كه مي شد، بحث آلودگي هوا داغ بود! 
نتيجه شم اين بود كه سازمان حفاظت محيط زيس��ت و اينا، عملكردشون 
خيليم خوب بود، همه چ��ي تقصير ش��هرداريه! حالا خدا رو ش��كر ديگه 
شهرداري مقصر نيست! همه چي تقصير ماست كه زنده ايم و نفس مي كشيم 

و هر كار مي كنن، نمي ميريم! والا!
.................................................................................................................................

   وضعيت موجود را حفظ كنيد، وعده و وعيد نخواستيم
امير عابديني از مديران با س��ابقه ورزش كه در انتخابات 
گذشته از طرفداران پروپا قرص حس��ن روحاني بود، در 
مطلبي در شبكه اجتماعي اينس��تاگرام با انتقاد از دولت 
فعلي و سياست هاي آن نوش��ت: مي خواستم از فوتبال و 
حواشي آن و تصميمات مسئولان ورزش ش��كوه و گلايه كنم، برخوردم به 
افاضات شيخ ما جناب نوبخت كه اي كاش تأمين منابع بودجه را به گونه اي 

ديگر توجيه مي كرد و نمك روي زخم مردم نمي پاشيد. 
آقاي نوبخت يك بار آماري شفاف و روشن به مردم بدهيد، چند نفر از فرزندان 
مديران عالي رتبه اجرايي كشور در خارج از كشور به ويژه انگليس زندگي 
مي كنند آنان كه به خاطر دريافت هاي فوق تصور هيچ نگران گراني و هزينه 
نيستند و حداقل سهم ناكارآمدي مديران را در روند نا بساماني ها كه روز به 
روز بيشتر مي شود مشخص كنيد. وعده و وعيد را نخواستيم لطفاً وضعيت 
موجود را حفظ كنيد و سعي كنيد با مردم صادقانه و منصفانه حرف بزنيد. 

   هفته نامه صدا منتشر نشد
غلامحسين كرباسچي مدير مس��ئول هفته  نامه صدا در مطلبي در صفحه 
اجتماعي اينستاگرام از منتشر نشدن اين هفته نامه به دليل مشكلات مالي 
خبر داد و نوشت: اين هفته نامه به دليل آنچه كه بحران كاغذ خوانده شده 
منتشر نمي شود، تحريريه صدا ابراز اميدواري كرده است مشكل هر چه زودتر 

حل شود و به هفته هاي ديگر نكشد.
 

كدخدايي:
مصوبه عضویت اقلیت هاي دیني در شوراهاي شهر 

هنوز به دست ما نرسیده است 
سخنگوي ش�وراي نگهبان گفت: بعد از وصول و 
بررسي مصوبه مجلس درباره عضويت اقليت هاي 
ديني در ش�وراهاي ش�هر، اعام نظر مي كنيم. 
عباسعلي كدخدايي سخنگوي شوراي نگهبان در 
گفت وگو با باش��گاه خبرنگاران جوان، با اشاره به 
مصوبه مجلس درباره عضويت اقليت هاي ديني 
در شوراهاي ش��هر و عطف به ماسبق شدن اين 
قانون به انتخابات دوره پنجم شوراهاي اسلامي شهر و روستا، اظهار كرد: اين 
مصوبه هنوز به طور رسمي به دست ما نرسيده است. وي افزود: آقاي سوادكوهي 
در جلسه اي كه مصوبه عضويت اقليت هاي ديني در ش��وراهاي شهر و روستا 
در مجلس تصويب شد، حضور داشتند و گزارشي از آن به شورا ارائه كردند اما 
شوراي نگهبان هنوز مصوبه مذكور را دريافت نكرده است. كدخدايي تصريح 
كرد: ش��وراي نگهبان بعد از وصول و بررس��ي مصوبه مجلس درباره عضويت 

اقليت هاي ديني در شوراهاي شهر، نظر خود را اعلام خواهد كرد. 
.................................................................................................................................

علوي:
 وظیفه وزارت اطلاعات 

ایجاد امنیت، سرمایه گذاري و امنیت اداري است 
وزير اطاعات با اشاره به مواردي از همكاري 
بخش خصوص�ي با دس�تگاه هاي اجرايي و 
وزارت اطاعات در پيگيري معضات، گفت: 
امنيت سرمايه گذاري و ارتقای امنيت اداري 

در كشور مورد توجه است. 
به گ��زارش مهر، حجت الاس��لام والمس��لمين 
س��يدمحمود علوي روز ش��نبه در آيين معارفه 
مديركل جديد اطلاعات مازندران در جلسه شوراي اداري استان در ساري اظهار 
داشت: بايد با راهكارهاي پيشگيرانه، از بروز تخلفات جلوگيري كرد.  وي امنيت 
موجود در كشور را مرهون تلاش و همدلي يكايك مسئولان به ويژه شوراي تأمين 
دانس��ت و گفت: همه مسئولان به صورت همس��و براي ارتقای استان، رضايت 
مردم و رهبري در تلاشند و اميدواريم خداوند در اين مسير ما را ياري كند. وزير 
اطلاعات افزود: از جامعه اي كه دچار ناامني و اختلالات اقتصادي باشد، انتظار 
فرهنگ عبوديت نمي توان داشت و در آن ايمان و دين گريزي شكل مي گيرد و 
اگر بخواهيم فرهنگ عبوديت ارتقا يابد، بايد آرامش در جنبه هاي مختلف ارتقا 
يابد. شكوفايي اقتصادي نيز در گرو امنيت پايدار است، اگر امنيت و سلامت در 

جامعه وجود داشته باشد، شاهد ارتقای رشد اقتصادي خواهيم بود. 
علوي با تأكيد بر اين نكته كه حمايت از س��رمايه گذاري ب��ه معناي حمايت از 
سرمايه داران نيست، گفت: اسلام با داشتن سرمايه از طريق حلال مخالفتي ندارد 
و حمايت از سرمايه گذار و رفع موانع پيش پاي سرمايه گذاران و به وجود آوردن 
سلامت در دس��تور كار قرار دارد. از وظايف اصلي وزارت اطلاعات ايجاد امنيت 
سرمايه گذاري و در كنار آن ارتقای امنيت اداري است. وزير اطلاعات همچنين به 
ارتقای امنيت در بخش هاي علمي، حوزوي، صنعتي و قومي اشاره كرد و گفت: 
وظيفه حكومت، تأمين امنيت براي آحاد جامعه است، ما موظف به تأمين امنيت 

هستيم و اگر افرادي دست به اسلحه شوند با آنان برخورد قاطع مي كنيم. 
.................................................................................................................................

 ذوالفقاري: ایران و تركیه در زمینه امنیتي 
و مبارزه با تروریسم همكاري جدي دارند

معاون وزير كش�ور گفت: اي�ران و تركيه در زمينه امنيت�ي و مبارزه با 
تروريسم همكاري جدي دارند. 

به گزارش فارس، حسين ذوالفقاري معاون وزير كشور جمهوري اسلامي ايران 
گفت: ايران و تركيه در زمينه امنيتي و مبارزه با تروريسم همكاري جدي دارند 
و در دو كشور نگاه عميقي براي گس��ترش همكاري و اجراي تفاهمات انجام 
شده در حوزه هاي مختلف وجود دارد. وي اضافه كرد: در جريان سفر اخير وزير 
كشور تركيه به تهران و ديدار وي با وزير كشور ايران درخصوص موضوعات مورد 
علاقه دو كشور از جمله موارد تهديد امنيت دوكشور در زمينه تروريسم، قاچاق 
موادمخدر و پيش سازهاي موادمخدر صنعتي كه عمدتاً از طريق مرزهاي غربي 
وارد ايران مي شود و نيز در مورد قاچاق سلاح، مهمات، قاچاق مشروبات الكلي 
و همچنين مهاجرت غيرقانوني، قاچاق انسان و ساير جرائم سازمان يافته و نيز 

رعايت حقوق اتباع دوكشور در كشور مقابل توافقات خوبي انجام شد.

   گزارش

اقتصاد ايران بدون يك نهضت اجتماعي – اقتصادي موفق و ش�كوفا نمي ش�ود و 
اقتصاد بايد به عزمي عمومي تبديل شود. 

به گزارش فارس، محسن رضايي دبير مجمع  تشخيص  مصلحت  نظام، در جمع دانشجويان 
و اساتيد دانش��گاه امام صادق)ع( گفت: ترامپ مي خواهد با طرح هاي جديد، فشارهاي 
مضاعفي را بر ايران تحميل كند و امريكا و همپيمانانش در چهار س��ال آينده فشارهاي 
خود را شدت خواهند بخشيد. كانون اين آرايش جديد، اسرائيل، عربستان و امريكاست و 
از بحث سعد حريري در لبنان تا نمايش موشكي و بحث هاي ديگر ادامه پيدا خواهد كرد. 
دبير مجمع تشخيص مصلحت نظام گفت: مهم ترين نقطه اي كه دشمنان ما روي آن دست 
گذاشته اند، اقتصاد ايران است، چراكه در اين مقوله ضعف داريم و همين موضوع آنها را به 
موفقيت اميدوار كرده و بيش از 10 سال است كه مقام معظم رهبري براي سال ها عناوين 
اقتصادي انتخاب مي كنند، زيرا دعواي اصلي در اقتصاد است. در مصاف امروز ما در منطقه، 

اقتصاد مي تواند اقتدار ما را حفظ كند يا خداي  ناكرده دستاوردهاي ما را از ما بگيرد. 
فرمانده سپاه پاسداران در دوران دفاع مقدس با اشاره به مزاياي استفاده از فرصت هاي 
پديد آمده پس از شكست داعش گفت: در حال حاضر 40درصد ساختمان ها در سوريه 
ويران  شده و هزينه بازس��ازي زيادي را مي طلبد. امروز ما به راحتي مي توانيم از طريق 
راه آهن به بندرهای سوريه دسترسي پيدا كنيم و بايد توليد، فناوري و معادن خود را فعال 
كنيم. عراق نفت فراواني دارد كه لازم است در مناقصات نفتي آنها برنده شويم. اگر نتوانيم 
از اين فرصت ها استفاده كنيم، ديگران اس��تفاده خواهند كرد. امريكايي ها اقتصاد ما را 
مي شناسند و اميدوارند ما را در داخل كشور از طريق اقتصاد زمين بزنند. اگر مي خواهيم 
اقتدار خود را در منطقه حفظ كنيم و در داخل در مقابل تحريم ها پايداري كنيم، بايد به 

اهميت مقوله اقتصاد توجه داشته باشيم. 
استاد دانش��گاه جامع امام حس��ين )ع( گفت: عده اي در داخل مي خواهند با بحث هاي 
حاش��يه اي، توجه ما را از اقتصاد دور كنند. جنگ ما جنگ اقتصادي است و با جوشش 
از درون قابل مديريت است. اگر تحول اقتصادي را تسريع نكنيم، بايد به مرزهاي خود 
برگرديم. دبير مجمع تش��خيص مصلحت نظام با طرح اين پرس��ش كه اگر گفته ش��ود 

دولت ها به فكر اقتصاد ملي نيستند، قابل پذيرش نيست اما به راستي چرا با وجود اين همه 
متخصص موفق نمي شوند؟ افزود: اقتصاد ايران بدون يك نهضت اجتماعي – اقتصادي 
موفق و شكوفا نمي شود. مهم ترين معيار، شاخص رشد اقتصادي است كه در 40سال بعد 
از انقلاب، تغيير معناداري نداشته است. رشد اقتصادي، مديريت اقتصادي و بهره وري و 

نظم مي خواهد و به آمدن اين و رفتن آن مسئول ربطي ندارد. 
وي با تأكيد بر لزوم برپايي يك نهضت اجتماعي – اقتصادي در جامعه گفت: جامعه ما 
بايد آماده مجموعه اي از اتفاقات شود. زندگي مردم بايد تغيير كند و توليد به جايگاه خود 
برسد. دولتمردان ما بايد از روحيات تكنوكراتي خارج شوند، ما منابع مختلفي داريم و 
مي توانيم با انرژي آزاد شده اجتماعي به شكوفايي اقتصادي برسيم. رضايي در پاسخ به 
پرسش يكي از دانشجويان دانشگاه امام صادق )ع( با اشاره به لزوم توجه به مسائل داخلي 
اقتصاد ايران گفت: اقتدار بيروني ما و ضعف ه��اي داخلي ما يك كليد دارد و آن اقتصاد 
است و كليد اشتباهي فاقد كارايي مي باشد. نهضت اجتماعي – اقتصادي، يك نياز واقعي 

است. اقتصاد بايد به عزمي عمومي تبديل شود و به عنوان يك مبارزه و فعاليت انقلابي كه 
ثروت، توليد و اشتغال را در خود جا داده مورد توجه قرار گيرد. 

وي ادامه داد: چيني ها دو هدف را براي خود تعيين كرده اند و مي خواهند با اقتصاد خود تا 
هلند پيش بروند، به طوري  كه از طريق اقتصاد، فرهنگ و سياست خارجي خود را دنبال 
مي كنند. اقتصاد وس��يله اي براي مبارزه اس��ت. بايد بازارهاي منطقه را با خنثي كردن 
تحريم هاي امريكا دنبال و ريال خود را در منطقه مانند دلار فراگير كنيم. بايد طريقت 
اقتصاد را از حالت كلاسيك خارج و مردم را به صحنه بياوريم. بايد توزيع عادلانه ثروت 
را جدي بگيريم و فساد اداري و اقتصادي را كه يك مانع جدي است از سر راه برداريم تا 
ضمن مبارزه با فساد آن  هم به طور بي رحمانه، بتوانيم به شكوفايي اقتصادي بينديشيم. 
دبير مجمع تش��خيص مصلحت نظام با انتقاد از اش��تباهات دولت ها در عرصه اقتصاد و 
همين طور بودجه تنظيم  شده براي سال آينده گفت: برخي مسئولان، اشتباهي در جايگاه 
مديريت قرار گرفته اند. هر روز اتومبيل اقتصاد را ب��ه در و ديوار مي كوبند، بودجه اي كه 
تنظيم  شده، چك كشيدن روي هواست، مديريت اقتصادي كشور به  اشتباه به بعضي از 

اين آقايان سپرده  شده است. 
دبير مجمع تش��خيص مصلحت نظام گفت: واقعيت اين است كه هر كشوري بايد روي پاي 
خود راه برود. اقتصاد ما هم بايد با روحيات، فرهنگ، مذهب و جغرافياي ما سازگار باشد، بايد 
چنين مدلي را طراحي كرد. دولت متمركز در قانون مشروطه نبود، رضاشاه همه چيز را در 
تهران مستقر كرد و كل نظام شهري ما را به هم ريخت، ساختار مبادلات ما را عوض كرد و ما 

بعد از انقلاب ساختار از قبل تعيين  شده را ادامه داديم. 
وي با بيان اينكه اقتصاد بومي و اس��لامي به ما حكم مي كند كه اقتصاد را ايالتي كنيم و 
اجازه دهيم شهرها و استان ها با هم رقابت كنند، تصريح كرد: در بند دوم سياست هاي 
كلي اقتصاد مقاومتي آمده است كه رقابت هاي اس��تاني و منطقه اي بايد تقويت شود، 
اين رقابت بدون اختيارات قابل  دستيابي نيست. ما بايد سياست را از اقتصاد جدا كنيم 
و اقتصاد ما بايد كمترين تأثير را از تغيير دولت ها و مجالس بگيرد. با چنين اصلاحاتي، 

توليد فناوري و ثروت را در كشور خواهيم داشت.

رضايي در جمع اساتيد و دانشجويان دانشگاه امام صادق )ع(:

اقتصاد ایران با نهضت اجتماعي – اقتصادي شکوفا مي شود

نکته


